
 

Program: 

1. Přivítání a představení domácí MAS 

2. Kontrola zápisu z minulého jednání KS MAS 

3. Zpráva z jednání výboru NS MAS dne 22. 7. a 1. 9. 2014 (M. Oliva) 

4. Příprava období 2014–2020 > termíny a aktivity (V. Pošmurný) 

5. Setkání s hejtmanem Středočeského kraje 18. 9. na Středočeském kraji 

6. Seminář k SCLLD 14. 11. v Průhonicích (MAS Říčansko) 

7. Modlitba za domov 2014 

8. Regionální produkty do příspěvkových organizací Středočeského kraje. (M. Pošíková) 

9. Různé 

Jednání bylo zahájeno v 10:15 hodin 
Hosté: Vojtěch Razima – Arcibiskupství pražské, Mgr. et Mgr. Jana Měchurová ‐ projektový a finanční 
manažer Odboru regionálního rozvoje Středočeského kraje. 

 
1. Přivítání a představení domácí MAS 
Přítomné přivítal Pavel Černý z MAS Mezilesí, omluvil starostu obce Kněžice  (Energeticky soběstačná 
obec a aktuálně Obec  roku Středočeského kraje) p. Milana Kazdu a předal  jeho pozdrav účastníkům 
setkání a krátce představil MAS Mezilesí. 
 

2. Kontrola zápisu z minulého jednání KS MAS 
Modlitba za domov – viz samostatný bod programu 
 
V průběhu  uplynulého  období  rezignoval  na  funkci  ředitele  MAS  Sedlčansko  Jiří  Kužel  a  zároveň 
rezignoval  na  funkci  2. Místopředsedy  KS MAS.  Po  krátké  diskusi  bylo  dohodnuto,  že  tato  funkce 
nebude až do voleb na valné hromadě obsazena. Radek Tvrdík zastoupí Jiřího Kužela v Regionální stálé 
konferenci. 
 
Sl. Měchurová krátce prezentovala diskusi na SK směřující k podpoře aktivit MAS v roce 2015. 
 

3. Zpráva z jednání výboru NS MAS dne 22. 7. a 1. 9. 2014 
Memorandum mezi MPO a NS MAS 
Návrh Memoranda odmítnutím  s  tím,  že OP dané  skutečnosti  již obsahuje a Memorandum v  tomto 
znění  pouze  opakuje OP.  Byla  vydána  TZ  s  reakcí  a  poděkováním  partnerům.  Ze  strany MPO  byla 
reakce taková, že podpis Memoranda byl zahrnut i do OP a po odmítnutí MPO neví, jak se daná situace 
bude vysvětlovat na EK. V pátek  je Rada pro Fondy ESIF a předseda upozorní na nedostatek podpisu 

pátek 12. září 2014 v 10:00 – 14:00 hodin

Místo MAS Mezilesí, Kněžický mlýn, Kněžice (u Městce Králové) 167, PSČ 289 02 

Termín 

Zápis z  

jednání Pléna KS MAS Středočeského kraje



Memoranda  vzhledem  ke  znění  DoP.  Sršeň  informoval,  že  na  jednání  Podvýboru  pro  Evropské 
záležitosti  bylo  nastavení  podpor  venkovských  podnikatelů  diskutováno  a  bude  vedena  diskuze  o 
nastavení MPO  a  CZECHINVEST.  Jednání  ještě  není  uzavřené  ‐  vliv Hospodářského  výboru  je  velice 
silný. 
 
IROP  ve  fázi  odeslání  do  Bruselu  a  probíhá  připomínkování. Má  být  zjištěno  stanovisko  o  omezení 
územní  dimenze  pro  CLLD  –  zda  jenom  to  co  je  obecně  v  OP  nebo může  být  dle  strategie  CLLD 
(například památky a zdravotnictví – jenom UNESCO a NKP – nebo na všechny kapličky a křížky). Ještě 
se pracuje přes ELARD na stanovisku. 
Razima  nabídl  poskytnout  materiál  zpracovaná  ČBK  co  do  prioritizace  památek,  které  potřebují 
rekonstrukci – zašle na KS MAS. 
 
Harmonogram, který byl na pátečním semináři na Zemi živitelce prezentován zástupcem MZe, kde bylo 
uvedeno, že předkládání strategií únor až červen 2015 a schvalování leden až únor 2016. Poměrně 
dlouhá doba ‐ MMR na toto reagovalo, že pokud MAS předloží strategii včas, tak by měla být schválena 
do  cca ½  roku  dle  termínového  harmonogramu.  Běží  průběžné  hodnocení,  nečeká  se  na  poslední 
podanou strategii. Národní stálá konference deklaruje potvrzení výběru strategie a ta se bude scházet 
pravděpodobně jednou za měsíc. Teoreticky je možné, že již na podzim budou moci MAS vyhlásit první 
výzvy. Výběr strategií je popsán v Metodickém pokynu pro integrované nástroje.  
 
Pošmurný  informoval,  že  k  podpoře  kulturních  památek  je  ještě  diskutována  podpora  ze  státního 
rozpočtu ve výši cca 100 mil. pro rok 2014 a 2 miliardy pro rok 2015. Zatím v  jednání, tvoří se PS na 
MZe.  Dále  na MZe  ze  strany  PGRLF  je  diskutována  podpora  nezemědělského  podnikání  ‐ možná  i 
realizace malých projektů pro mikropodniky. 
 
Pošmurný a upozornil,  že  je nutné, aby MAS počítaly  i  s vlastními  zdroji. Uznatelnost nákladů bude 
pravděpodobně od podání  Žádosti o  financování  strategie.  Záleží  ještě na přípravné podpoře,  která 
může být na základě DoP. MAS byly vždy upozorňovány, že bude nutné počítat  i s vlastními zdroji – 
nedotované  finance. MAS mohou  čerpat  z místního  partnerství  jak  členskými  příspěvky  nebo  svou 
činností, například projektovou. Období bude n+3 a dle toho bude muset MAS nastavit harmonogram. 
MAS musí hledat  i další  zdroje na  finance, které nejsou uznatelné,  tzn. na kofinancování projektů a 
řada MAS již takto fungovala a buď si finance „vydělala“ nebo je podpořili členové nebo region. Celkem 
bude na režie MAS 2 miliardy korun z  IROP = cca 40 Kč na obyvatele a rok na režie. Spolupodíl MAS 
bude 5 % žadatel vůči 95 % EU a stát. V rámci strategií nebude dle MMR pravděpodobně roční alokace, 
ale alokace na  celou dobu a pokud  si MAS dané prostředky utratí  tak už nic dalšího nebudou moci 
získat. Objem povinností vůči projektům bude menší jak doposud, je opět v jednání. Nutná je i definice 
animace a administrace. O výši částky na režie a její rozdělení mezi MAS budou v následujícím období 
probíhat intenzivní jednání. 
 

4. Příprava období 2014–2020 > termíny a aktivity (V. Pošmurný) 
11. srpna 2014 byla finální Dohoda o partnerství vložena do informačního systému EK ‐ SFC2014, a tím 
odeslána EK ke spuštění schvalovací procedury – 26. srpna 2014 pak byla Dohoda o partnerství 
schválena Evropskou komisí.  
Technické dokumenty Metodický pokyn k integrovaným nástrojům (MPIN) a Národní dokument 
k územní dimenzi (NDUD) byl 27. srpna 2014 schválen vládou ČR 
 
Aktuální stav alokací na integrované nástroje 

   dle OP (mil. Kč) 

IROP  10 206,7

OPŽP  500,0

OPZ  1 729,9

PRV  3 080,0

(OPPIK)  0

(OPVVV)  300*

Celkem  15 816,5

* Jedná se pouze o možné pokrytí animačních nákladů 
 



Tabulka zobrazuje momentální  stav alokací dohodnutý  s řídícími orgány  (respektive  stav k minulému 
týdnu).  Další  vývoj  a  změny  těchto  alokací  budou  záviset  jednak  na  dalším  vývoji  v přípravě  a 
vyjednávání  jednotlivých  integrovaných  strategií  a  jednak  na  případných  úpravách  operačních 
programů v procesu jejich vyjednávání s EK (momentálně se čeká na první kolo oficiálních připomínek 
od EK k jednotlivým programům). Z obou těchto důvodů tedy samozřejmě nejde o čísla konečná. 
 

5. Setkání s hejtmanem Středočeského kraje 18. 9. na Středočeském kraji 
Účast potvrdily: 
MAS Podbrdsko 2 osoby, Vyhlídky 2 osoby, MAS Mladoboleslavský  venkov 1 osoba, MAS Mezi Hrady 2 
osoby, MAS Mníšecko 2 osoby, MAS Rakovnicko 2 osoby, MAS Zálabí 2 osoby, Posázaví 2 osoby, MAS 
Brdy‐Vltava  2  osoby,  MAS  Svatojiřský  les  2  osoby,  Říčansko  2  osoby,  MAS  Blaník  2  osoby, 
Dolnobřežansko 2 osoby, MAS Mezilesí 2 osoby, Lípa pro venkov 1 osoba, Pošembeří 1 osoba, Střední 
Polabí 2 osoby, MAS Jihozápad 2.  
Program: 
1.  Přivítání hejtmanem Ing. Milošem Peterou 
2.  Představení KS MAS a jednotlivých zástupců MAS (Miloslav Oliva) 
3.  Informace o Přípravě období 2014–2020 (M. Pošíková) 
4.  Informace o dosavadní spolupráci KS MAS a Krajského úřadu 
5.  Další možnosti spolupráce 
 

6. Seminář k SCLLD 14. 11. v Průhonicích (MAS Říčansko) 
Předmětem semináře je proškolení členské základny na vhodné fungování a zapojení nástrojů 
územních politik. 
Program: 
Představení NDUD a MPIN 
ITI Praha > Kristýna Bučková 
IPRÚ Mladá Boleslav 
Implementace SCLLD 
Příprava programových rámců 
 
Místem konání bude MAS Říčansko – řeší se místo – volba mezi Průhonicemi, Modleticemi a Říčany. 
Rozsah: 9:00 – 16:00 

 
7. Modlitba za domov 2014 
Program: 
28. 10. 2014 KULTURNĚ‐DUCHOVNÍ FESTIVAL 
Komunitní centrum Matky Terezy, Praha 11, U Modré školy (Háje Metro C) 
Od 9:30 do 13:30 program pro děti a rodiče 
 
28. 10. 2014 PŘÍMÝ PŘENOS ČESKÉ TELEVIZE 
Praha, kostel na náměstí Jiřího z Poděbrad 
Od 15 hodin Koncert legend + komponovaný program (Spirituál Kvintet a Musica Bohemica 
 
3. listopadu 2014 KONFERENCE MÍSTNÍCH AKČNÍCH SKUPIN VENKOV FANDÍ RODINĚ 
Sál Kardinála Berana, Arcibiskupství pražské, Hradčanské náměstí 
Od 13 do 18 hodin prezentace aktivit v tématu konference 
 
Úkoly pro MAS: 

 Prosíme o vytipování/spoluzajištění reprezentačních dárků za MASky pro Arcibiskupa a 
předsedu Ekumenické rady církví, drobnější dárky pro přednášející a biskupy.  

 Prosíme o přivezení vašich regionálních produktů na konferenci (na raut). 

 Spolupráce s propagací akce a výtvarné soutěže. 

 Tipy na přednášející na konferenci – zajímavé osobnosti do diskuze (ne prezentace obcí nebo 
projektů!) na téma Prorodinná strategie, Komunitní život… 

Poslat vše na mail Lídy Třeštíkové ‐ koordinator@ricansko.eu nejpozději do 20. září 2014 



 
8. Regionální produkty do příspěvkových organizací Středočeského kraje. (M. Pošíková) 
Projekt byl schválen Středočeským krajem, je připravena smlouva k projektu, termín realizace je 
prodloužen do června 2015. 
 

9. Různé 
A) Společný workshop NS MAS s Agenturou pro sociální začleňování 26. září 2014 od 10 do 15 hodin 
na Úřadu vlády v Praze, který by měl přispět ke zkvalitnění strategií MAS v sociální oblasti, aby mohly 
čerpat finanční prostředky z operačního programu Zaměstnanost. Účast pro MAS, které se touto 
oblastí chtějí zaobírat, je v podstatě povinná. 
10:00 – 10:15 Zahájení NS MAS, ASZ  
10:15 – 10:45 Sociální začleňování v CLLD s ohledem na synergie OP v ESIF 
10:45 – 11:00 Spolupráce mezi MAS a Agenturou pro sociální začleňování  
11:00 – 11:30 Příklady zpracování sociální oblasti ve vybraných SCLLD 
11:30 – 12:30 Příklady projektů dobré praxe z období 2007‐2014  
12:30 – 13:00 občerstvení 
13:00 – 14:00 Práce ve skupinách (diskuse k možným projektům) ‐ Sociální služby ‐ Sociální bydlení ‐ 
Zaměstnanost ‐ Sociální podnikání  
14:00 – 14:30 Prezentace výsledků práce ve skupinách 
14:30 – 15:00 Závěrečná diskuse a shrnutí 
 
B) projekt spolupráce SZIF mezi MAS (500 tis) 
Na návrh Markéty Pošíkové bylo diskutováno zapojení všech MAS ve Středočeském kraji do jednoho 
projektu pod vedením MAS Přemyslovské střední Čechy. Všeobecným mlčením odsouhlaseno. 
Pošmurný obešle MAS s tímto návrhem. Jako téma bylo vybráno evaluace a monitoring strategie MAS. 

 
Další jednání Pléna KS MAS proběhne 24. října 2014 v MAS Mladoboleslavský venkov v obci 

Horky nad Jizerou. 
 
 
Jednání bylo ukončeno ve 13:10 hodin 
 
Zapsal: 
V. Pošmurný 

 


